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Studiedagen "vergroening fiscaliteit"  –  Po l i t i e k e
strekkingen

Op 16 f e b r u a r i , 9 maart en 30 maart organiseert
het Vlaams Overleg Duurzame Ontwikkeling
( VODO) met medewerking van het Ministerie van
de Vlaamse Gemeenschap (Aminal) drie studieda-
gen over "Vergroening van fiscaliteit : o n h a a l b a r e
kaart of politieke realiteit ?" (Aminal : a d m i n i s t r a-
tie Milieu-, Natuur-, Land- en Waterbeheer).

Tijdens deze studiedagen worden de SERV (Soci-
aal-Economische Raad van V l a a n d e r e n ) , d e
M I NA-raad (Milieu- en Natuurraad van V l a a n d e-
r e n ) , e x p e r t s, enzovoort verhoord. Ook worden op
elke studiedag Vlaamse politici uitgenodigd.

Ik kwam echter tot de vaststelling dat de gevraag-
de politici telkens maar twee strekkingen vertegen-
woordigen, namelijk Agalev en SP.

1. Welke procedure hanteert men om bepaalde
sprekers/politici uit te nodigen ?

2. Waarom worden slechts twee politieke strekkin-
gen betrokken bij deze studiedagen ?

Antwoord

1 en 2. Het VODO-project "Onderzoek met be-
trekking tot verruimd milieubeleid : m i l i e u f i s c a-
liteit als hefboom voor een duurzaam beleid"
gebeurt op vraag van Aminal in het kader van
initiatief 171 "Verruimd milieubeleid" van het
Vlaams Milieubeleidsplan (MINA 2). Vraag is
te onderzoeken hoe milieuvriendelijke fiscali-
teit kan fungeren als hefboom voor doelstellin-
gen uit het MINA - p l a n , niet enkel naar theore-
tische onderbouwing, maar ook naar besluitvor-
ming en draagvlak, en dit door middel van stu-
diedagen ( M I NA-plan : Plan voor Preventie en
Sanering inzake Milieu en Natuur  –  red.).

Bij de uitwerking van het project is VO D O
ervan uitgegaan dat, als fiscaliteit moet bijdra-
gen aan Vlaamse doelstellingen, er zeker af-
stemming moet worden gezocht met federale en
Europese fiscale initiatieven. Daarnaast is er ui-
teraard een discussie nodig over de bestaande
Vlaamse milieuheffingen en hun regulerend
en/of financierend karakter. Het project bevindt
zich als het ware op een kruispunt tussen ener-

zijds theorievorming, besluitvorming en draag-
vlak voor milieufiscaliteit, en anderzijds V l a a m-
s e, Belgische en Europese bevoegdheden en ini-
tiatieven rond milieufiscaliteit.

De uitwerking van het project voorziet in :

– drie studiedagen die opgebouwd zijn volgens
hetzelfde stramien : in de voormiddag inhou-
delijke uitdieping, in de namiddag duur-
z a a m h e i d s d e b a t t e n .Voor die debatten wordt
een methodiek gevolgd die ontwikkeld is
door de NCDO (Nederlandse Commissie
voor Internationale Samenwerking en Duur-
zame Ontwikkeling) ;

– het opstellen van een achtergrondpaper voor
elke workshop, aan de hand van literatuur-
studie en interviews met een aantal sleutelfi-
guren uit onder andere de academische we-
r e l d ,a d m i n i s t r a t i e s, b e l e i d , belangengroepen ;

– het opstellen en het verspreiden van een
e i n d r a p p o r t , waarin de resultaten van de stu-
diedagen worden verwerkt.

VODO heeft getracht mensen uit te nodigen
van alle (democratische) partijen, maar de poli-
tici van VLD en CVP zijn meestal niet op de
uitnodiging ingegaan. Op de tweede studiedag
komt nochtans Fientje Moerman van de V L D,
voor de derde dag had de VODO graag iemand
van de CVP gehad, maar de Europese fractie
verontschuldigt zich wegens bezoek aan Cyprus
(contact met mevrouw Miet Smet). Met de
VLD heeft VODO een paar keer contact gehad,
maar de gecontacteerden konden of wensten
niet op de uitnodiging in te gaan.

Dus de politici die zullen komen zijn :

– dag 1 : Bruno Tobback  –  SP en Johan Mal-
corps  –  Agalev ;

– dag 2 : Jef Tavernier  –  Agalev en Fi e n t j e
Moerman  –  VLD ;

– dag 3 : Kathleen Van Brempt  –  MEP-SP en
uitgenodigd Willy Declercq  –  VLD (maar
nog steeds geen bevestiging van komst ont-
vangen) en Miet Smet van de CVP (veront-
s c h u l d i g i n g ) . Met andere woorden, er is nog
een lege stoel ter beschikking voor een poli-
ticus.

De keuze voor een vertegenwoordiger van het
V l a a m s e, federale dan wel Europese parlement



heeft te maken met de inhoud van de respectie-
ve deelprogramma's.

De procedure die is gevolgd, is om in samen-
spraak met de werkgroep "federaal beleid" bin-
nen VODO tot een evenwichtige keuze te
k o m e n . Het was dus de bedoeling om iedereen
die over dit thema iets kan zeggen, uit te nodi-
g e n . Want hoe groter het politiek en maatschap-
pelijk draagvlak is voor een duurzame ontwik-
keling, hoe beter.


